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Voorwoord 
 

Ons schoolplan heeft als doel om zowel naar binnen als naar buiten te vertellen en te verantwoorden 

waar de school voor staat en hoe zij zich in een bepaalde periode wil ontwikkelen. Ons schoolplan is dus 

geen activiteitenplanning. Het is een document waarin wij voor een periode van 4 jaar vastleggen wat de 

visie van De Rietlanden is en wat dit betekent voor de uitwerking daarvan op de verschillende 

beleidsterreinen van onze organisatie. Dat willen we doen op hoofdlijnen: dit verhoogt de leesbaarheid en 

geeft de mogelijkheid voor invullingen van die hoofdlijnen te kiezen die passen bij het moment. 

 

Het schoolplan voor de periode 2014-2018 ligt thans voor. Het schoolplan 2010-2014 droeg als titel ‘Om 
trots op te zijn’, waarmee werd uitgedrukt dat er een goed gevoel bestond over wat we op een aantal 

terreinen bereikt hadden en ons op die terreinen verder wilden ontwikkelen. Dat is zeker gebeurd, maar 

niet helemaal zoals we dat in 2010 voorzagen. Met name was niet voorzien dat we in de periode 2010-

2014 grote stappen zouden zetten op weg naar het opnieuw formuleren van onze visie, in de meeste 

publicaties door ons ‘kernboodschap’ genoemd.  

 

Daar zijn we verheugd over en ook over het feit dat deze kernboodschap steeds duidelijker ons handelen 

is gaan bepalen. De komende vier jaar zullen we daar mee doorgaan en zullen we zeker niet investeren in 

het tegen het licht houden van de formulering van onze visie. Wel in het verder tot praktijk maken van de 

inhoud ervan. Dit schoolplan heeft daarom als titel gekregen ‘Onverstoorbaar en standvastig’, waarmee 

wordt uitgedrukt dat we doorgaan op de ingeslagen weg en ons niet van de wijs zullen laten brengen 

door de hectiek van de dagelijkse praktijk. 

 

Dit schoolplan heeft een wat andere opzet dan zijn voorgangers. In dit plan is het hoofdstuk 

‘Onderwijskundig beleid’ leidend voor de andere hoofdstukken. Het terugkijken op de jaren 2010-2014 is 

als bijlage opgenomen. 

 

Opgemerkt moet worden dat dit schoolplan is geschreven alsof De Rietlanden de komende tijd 

gevrijwaard zal blijven van ingrijpende wijzigingen. Dat zou kunnen, maar het is meer voor de hand 

liggend om die wel te verwachten. Er ligt immers een plan voor om te komen tot twee clusters van 

scholen op twee van de drie huidige SVOL-locaties.  

Dan lijkt het voor de hand liggend maar even te wachten tot dat helder is, voordat je een schoolplan 

formuleert en vaststelt. 

Dat zou echter niet juist zijn. Er is behoefte aan een beschrijving van waar De Rietlanden zich de 

komende tijd op zal richten en mee zal bezighouden . Want mocht besloten worden voor de twee 

clusters of voor een variant daarop, dan zijn die er nog niet op stel en sprong en is er tot het moment dat 

dat dat gerealiseerd zal zijn behoefte aan een schoolplan waarin staat beschreven waar de school zich in 

de komende tijd op wil richten en wat zij wil realiseren. Sterker, dat verlangt de inspectie ook van de 

school.  
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1 De officiële gegevens 

Karakterisering 
SG De Rietlanden is een algemeen bijzondere school voor voortgezet onderwijs. De school valt samen 

met de SG Lelystad (SGL) en ISG Arcus bestuurlijk onder de Stichting Voortgezet Onderwijs Lelystad 

(SVOL).  

 

De school is de laatste jaren behoorlijk gegroeid. In de periode 2010-2014 met zo’n 250 leerlingen naar 

een kleine 1200 leerlingen bij de start van schooljaar 2014-2015. SG De Rietlanden is qua leerlingaantal 

de middelste van de drie scholen, de SGL de grootste.  

In het vorige schoolplan werd aangegeven dat de school in verband met een doelmatiger bedrijfsvoering 

nog licht wilde groeien, maar niet groter dan 1100 leerlingen wilde worden. Dat aantal is echter ruim 

overschreden. Dat is om een aantal redenen plezierig, maar tegelijkertijd is er het besef dat een groei in 

dit tempo leidt tot praktische problemen gezien het aantal vierkante meters dat beschikbaar is op de 

huidige locatie en de voorzieningen die in en rond het gebouw aanwezig moeten zijn.  

 

Een plan voor het voorkomen van deze praktische problemen is op dit moment nog niet aan de orde 

daar een beslissing over een herschikking van het scholenveld van de SVOL kan betekenen dat een 

analyse van het benodigde aantal vierkante meters in een ander daglicht komt te staan. Sterker, bij het 

opstellen van dit schoolplan is nog niet bepaald of op elk van de drie SVOL-locaties in de nabije toekomst 

onderwijs zal worden blijven aangeboden. In het voorstel dat in december 2014 werd gepresenteerd, is 

sprake van twee van de drie locaties (zonder al voor locaties te kiezen). 

  

Aan het hoofd van de SVOL staat een bestuurder met als controlerend orgaan een Raad van Toezicht. 

De scholen worden geleid door schoolleiders. Op de Rietlanden zijn dat er twee. Binnen afzienbare 

termijn zal, uitgaande van een nieuwe scholensituatie, de eindverantwoordelijkheid per school bij een 

rector/directeur komen te liggen. Het opgestelde tijdschema beoogt dat deze operatie voor de 

zomervakantie van 2015 zijn beslag zal hebben gekregen.  

 

De school kent vier afdelingen. Deze afdelingen vallen onder afdelingsleiders: 

- onderbouw (klas 1 en 2) 

- vmbo inclusief lwoo  

- theoretische leerweg 

- bovenbouw havo en atheneum (klas 3 t/m 6) 

In het vmbo worden de afdelingen Zorg en Welzijn breed, Consumptief breed en Administratie 

aangeboden.  

 

Adresgegevens 
Scholengemeenschap De Rietlanden 

Scholengemeenschap voor Vmbo/Havo/Atheneum 

Grietenij 22-02, 8233 BZ Lelystad 

Postbus 2030, 8203 AA Lelystad 

 

T: 0320-295959 

F: 0320-295900 

W: www.rietlanden.nl 

E: info@rietlanden.nl 

 

Brinnummer: 18GC 

 

http://www.rietlanden.nl/
mailto:info@rietlanden.nl
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Aantallen  

Het aantal leerlingen op 1 oktober 2014 is 1181. Op 1 oktober 2010 waren dat er 946.  

Dat betekent dat de school in de periode 2010-2014is gegroeid met  235 leerlingen. 

 

In 2010 waren er circa 110 medewerkers in dienst, in 2014 zijn dat er circa 120 (maar het aantal fte’s is 

kleiner). 

 

In de loop van de periode 2010-2014 is de volgende verschuiving in fte’s zichtbaar: 

 

 

 

 

 

 

 

 

De scholen en het bevoegd gezag 
Het bevoegd gezag van De Rietlanden is na een bestuurlijk samengaan van de besturen van Arcus, SGL 

en De Rietlanden in 2007 de Stichting Voortgezet Onderwijs Lelystad (SVOL). Het betreft een 

privaatrechtelijke stichting.  

De website van het bevoegd gezag is www.svol.nl 

 

De SGL en De Rietlanden zijn algemeen bijzondere scholen en ISG Arcus is een interconfessionele school 

onder het gevormde bevoegd gezag. Binnen de algemeen bijzondere identiteit van de SGL en De 

Rietlanden, blijven de wezenskenmerken van het openbaar onderwijs gehandhaafd, zijnde: 

- algemene toegankelijkheid; 

- openbaarheid van vergadering; 

- levensbeschouwelijke neutraliteit. 

 

Voor wat betreft de algemene toegankelijkheid is er geen verschil tussen de drie scholen. De algemene 

toegankelijkheid is in de statuten op stichtingsniveau vastgelegd. Dat houdt in dat geen van de drie 

scholen leerlingen kan weigeren die gekwalificeerd zijn voor het onderwijs binnen de school en zicht 

hebben op minimaal een diploma voor de basisberoepsgerichte leerweg. 

 

De scholen worden geleid door schoolleiders. De tweede managementlaag is op elk van de drie scholen 

verschillend ingevuld, maar is in de loop van het schooljaar 2013-2014 sterk op elkaar gaan lijken. Op alle 

drie de scholen bestaat de tweede managementlaag namelijk uit afdelingsleiders. 

 

 

 

  

Inzet van fte’s 2010/2011 2013-2014 

Directie en management 6 2 

Onderwijzend personeel 76 70 

Onderwijsondersteunend  18 15 

Totaal 100 87 
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2 Het onderwijskundig beleid voor de periode 2014-2018 
 

Koersvast  

In dit hoofdstuk wordt de onderwijsinhoudelijke koers voor de periode 2014-2018 beschreven. We 

verplichten onszelf daarmee ons de komende periode te houden aan die koers. We weten door de 

voorgaande periode dat we dit natuurlijk niet ten koste van alles doen. In de periode 2010-2014 bleek al 

snel, mede door personele wijzigingen op cruciale plekken in de school, dat het beleidsplan ‘Om trots op 

te zijn’ binnen de kortste keren was achterhaald doordat er een nieuwe formulering van de visie werd 

vastgesteld. Ook nu zijn - als dat noodzakelijk zou blijken - tussentijdse bijstellingen op onderdelen 

mogelijk. Maar het is niet voor de hand liggend dat binnen deze periode de koers radicaal wordt verlegd. 

Wel aangepast als dat nodig mocht blijken, bij voorbeeld onder invloed van ontwikkelingen SVOL-breed. 

 

Wat bij die vasthoudendheid zeker een rol speelt is dat de formulering van onze schoolvisie pas onlangs 

heeft plaatsgevonden. Ons onderwijskundig beleid is niets meer, maar zeker ook niets minder dan een 

voortzetting van het in praktijk brengen van die visie.
1
 Per jaar zullen accenten gelegd worden, dat is 

zeker. Welke dat wanneer zijn, is echter pas later aan de orde. Want we willen wel koersvast zijn, maar 

binnen die koers de flexibiliteit kennen die past bij een dynamische organisatie.
 2
  

 

Na de formulering van onze visie en de wijze waarop wij willen nagaan of wij erin slagen deze te 

verwezenlijken wordt in de volgende hoofdstukken voor de verschillende beleidsterreinen aangegeven 

welke koers wij willen varen. Dat betreft dus een globale beschrijving. Een preciezere invulling van de 

onderwijsinhoudelijke doelen zal zijn plek vinden in documenten die voortkomen uit dit schoolplan. 

Uiteraard moet zo’n invulling passen bij en vallen binnen de kaders van de in dit hoofdstuk vastgelegde 

uitgangspunten.  

 

De visie 

De in het schooljaar 2012-2013 geformuleerde visie (meestal door ons ‘kernboodschap’ genoemd) blijft 

ongewijzigd voor de periode 2014-2018. Ten eerste drukken we met onze kernboodschap uit wie wij zijn 

en waar we voor staan. Ten tweede hebben we ervaren dat die omschrijving passend voor ons is en een 

goede leidraad bij ons handelen vormt. Ten derde geldt dat de omschrijving ruimte laat om naar 

passende invullingen voor het actuele moment te zoeken: de omschrijving is nauwelijks tijdgebonden, de 

invullingen zullen dat wel zijn. 

 

Onze kernboodschap luidt: 

“Op De Rietlanden gaan we ervan uit dat kinderen tot veel in staat zijn en uitgedaagd moeten worden om 

eruit te halen wat erin zit. 

 

We zien het daarom als onze opdracht leerlingen ertoe te bewegen zich maximaal te ontplooien, zowel 

door een zo hoog mogelijk diploma te halen als door zich optimaal als persoon te ontwikkelen. Wij 

ondersteunen dat positief in een plezierig leer- en leefklimaat en hebben oog en respect voor de 

eigenheid van ieder kind.
 3
 

 

Aan deze opdracht werken we met betrokken medewerkers die hoogwaardig en uitdagend onderwijs 

verzorgen. Wij bieden daarbij veel structuur, waardoor duidelijk is wat kan en mag en wij verwachten van 

een kind dat het zich inzet om te bereiken wat voor hem of haar mogelijk is.” 

 

De visie als leidraad 

Vanaf het schooljaar 2011-2012 hebben we met ontwikkelingen die we met de term ‘professionele 

cultuur’ hebben aangeduid, onze organisatie in een proces gebracht van stapsgewijze verbeteringen. 

Daarbij werkten we vanuit het geloof in een organische groei die van onderop moet komen (bij voorbeeld 

via de zogeheten ‘initiators professionele cultuur’) en vanuit het management via ‘aandacht’ wordt 

                                                      
1
 In bijlage 1 (een terugblik op de periode 2010-2014) is onder andere de ontstaansgeschiedenis van de formulering van de 

schoolvisie te lezen. 

 
2
 Ingrijpende wijzigingen bovenschools zullen mogelijkerwijs wel leiden tot een wezenlijke heroriëntatie. 

 
3
 Wat voor een leerling geldt, geldt uiteraard ook voor een medewerker. 
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versterkt. We hebben het gevoel daarmee een goede keus te hebben gemaakt en zijn niet ontevreden 

over wat we hebben bereikt.
 4
  

 

Nu zijn de volgende stappen nodig en deze vragen soms om een meer planmatige aanpak. We koppelen 

de volgstappen aan de kernboodschap die we vastgesteld hebben na met zijn allen gesproken te hebben 

over waar we als school voor willen gaan en wat we als het dna van onze school beschouwen. 

Gewoonlijk wordt dat aangeduid met de term ‘visie’, maar al snel bleek dat het woord ‘kernboodschap’ 

voor ons een beter en in ieder geval een prettiger woord is. Die kernboodschap is inmiddels gaan leven in 

de school: op steeds meer plekken refereren medewerkers eraan. Dat is prettig, want dat geeft de 

organisatie houvast en het is leidend voor ons handelen.  

 

De visie tot praktijk maken 

Om voorgaande te bereiken moeten we bij ons handelen in school de kernboodschap als leidraad 

hanteren, moeten we de elementen van de kernboodschap in de dagelijkse praktijk terugzien. En 

natuurlijk willen we vervolgens weten in welke mate we onze doelen bereiken. Daarvoor leggen we per 

onderdeel van onze boodschap vast wat onze doelen zijn en wanneer we tevreden zijn. Oftewel, we 

meten of we bereiken wat we nastreven en beloven. En uiteraard willen we daarna het vervolg vaststellen: 

vasthouden, verbeteren, bijstellen, doorontwikkelen…..  

 

We willen duidelijk zijn over wat onze leerlingen en ouders van ons mogen verwachten, maar ook over 

wat we van hen verwachten. Wie zich daarin kan vinden, willen we graag bij ons op school hebben. Wat 

we niet willen, is dat er misverstanden over onze school en onze mogelijkheden bestaan, waardoor we 

leerlingen en ouders over de streep trekken om voor De Rietlanden te kiezen omdat ze achter de visie 

van de school staan. In onze voorlichting willen we helder en eerlijk zijn en ons niet anders of beter 

voordoen dan wij zijn. 

 

Het geldt ook voor ons handelen in het kader van Passend Onderwijs: we gaan altijd uit van 

mogelijkheden, niet van beperkingen. We hebben namelijk veel vertrouwen in waartoe een kind in staat is, 

soms met wat extra hulp. Daarom zijn we er natuurlijk ook als een kind extra hulp nodig blijkt te hebben. 

Want we gaan ervan uit dat elk kind bij ons in een normale klassikale setting functioneert en dat 

sommigen even uit de klassikale setting worden gehaald als blijkt dat dat nodig is. Daarmee zijn we 

succesvol: leerlingen ervaren een veilige schooltijd en halen bij ons hun diploma. Er is dus geen reden om 

een andere koers te gaan varen. Maar we staan natuurlijk pas aan het begin van het traject van de 

invoering van passend Onderwijs: voortschrijdend inzicht zou kunnen leiden tot andere keuzes. 

  

Streefdoelen 

Geredeneerd vanuit de gedachte dat we willen controleren of we waarmaken wat we beloven, is het 

noodzakelijk een overzicht op te stellen van onderdelen waarvan we willen weten hoe we daarop 

presteren en om er voor te zorgen dat consolidatie of verbetering op die terreinen wordt bereikt. Zoals 

hiervoor aangegeven hangen we dit op aan de elementen uit onze kernboodschap. 

 

De kernboodschap ontleed 

De kernboodschap bestaat uit een aantal te onderscheiden onderdelen. Daarbij valt een tweedeling aan 

te brengen: wat bij de leerlingen waarneembaar zou moeten zijn (punt 1 t/m 3) en wat de 

school/medewerker zou moeten verzorgen (punt 4 t/m 8). 

 

De leerlingen 

1 ontplooien zich maximaal: ze halen een zo hoog mogelijk diploma, 

2 ontplooien zich maximaal: ze ontwikkelen zich optimaal als persoon, 

3 zetten zich in om te bereiken wat voor hen mogelijk is. 

 

De medewerkers  

4 zijn betrokken, 

5 bieden hoogwaardig en uitdagend onderwijs, 

6 zorgen voor een plezierig leer- en leefklimaat, 

                                                      
4
 Zie daarvoor de terugblik in de bijlage bij dit schoolplan. 
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7 hebben oog en respect voor de eigenheid van ieder kind, 

8 bieden veel structuur, waardoor duidelijk is wat kan en mag. 

 

Meten of we bereiken wat we nastreven en/of beloven 

Om te kunnen bepalen of we onze doelstellingen bereiken, leggen we op voornoemde acht terreinen het 

volgende vast. 

 

1 De leerlingen ontplooien zich maximaal: ze halen een zo hoog mogelijk diploma 

Het zou mooi zijn als er meer leerlingen een diploma behalen dat één of meer niveaus hoger is dan het 

advies dat de leerling van de basisschool kreeg (bij voorbeeld met een kbl-advies een tl-diploma halen) 

dan dat er leerlingen zijn die een diploma halen dat lager is dan het advies van de basisschool. 

 

Dat streven is echter op dit moment (in Nederland en ook in Lelystad) niet reëel. Uit onderzoekscijfers 

blijkt namelijk dat het eindniveau gemiddeld gezien lager is dan het basisschooladvies.
 5
 Ons streven is 

dat we gemiddeld minimaal het advies van de basisschool halen. 

 

We stellen dit jaarlijks vast met in- en uitstroomgegevens: met welke adviezen kwamen de 

examenleerlingen de school binnen. 

 

2  De leerlingen ontplooien zich maximaal: ze ontwikkelen zich optimaal als persoon 

Dit doel is bereikt als kinderen zelf vinden dat ze zich goed hebben kunnen ontwikkelen. Dat valt 

‘onderweg’ vast te stellen (‘Ben je op dit moment tevreden over je ontwikkelingskansen?’) en aan het eind 

van de opleiding (‘Ben je terugkijkend op je schoolloopbaan op De Rietlanden tevreden over je 

ontwikkelingskansen?’ 

Dat betekent dat er (minimaal) twee keer een (tevredenheids)onderzoek onder leerlingen gehouden wordt 

waarin hun om een oordeel wordt gevraagd: onderweg en aan het eind. 

 

3 De leerlingen zetten zich in om te bereiken wat voor hen mogelijk is. 

 

We willen als school dat leerlingen hun best doen eruit te halen wat er voor hen in zit. Medewerkers 

vertalen dat naar hun eigen handelen: iedere medewerker staat er op dat de leerling zich inzet. 

Dit (kan en) hoeft niet gemeten te worden, medewerkers moeten elkaar er wel op aanspreken (bij 

voorbeeld tijdens de leerling- en rapportbesprekingen) als ze opmerken dat dit niet wordt nageleefd.  

 

4 De medewerkers zijn betrokken 

De betrokkenheid van medewerkers berust op een gevoel. Nagegaan dient te worden of de medewerker 

zich betrokken voelt en of de leerlingen deze betrokkenheid ervaren. We stellen dit vast via een reeks 

vragen in een tevredenheidsonderzoek onder medewerkers alsook in een tevredenheidsonderzoek onder 

leerlingen. 

 

5 De medewerkers bieden hoogwaardig en uitdagend onderwijs 

Uiteraard willen we kwalitatief goed onderwijs bieden (we hebben dit omschreven als ‘hoogwaardig en 

uitdagend’). Het oordeel over dat onderwijs wordt in tevredenheidsenquêtes aan de leerlingen gevraagd. 

Niet in aparte enquêtes, maar in totaalonderzoeken (waarbij ook punt 2 en 4 meegenomen worden). 

 

Daarnaast willen we ook zelf een oordeel vellen over de kwaliteit van het onderwijs. Het meest voor de 

hand liggend is dat te doen door vast te stellen hoe de kwaliteit van de lessen is. Immers alle onderzoek 

wijst uit dat de kwaliteit van het onderwijs voor het overgrote deel door de docenten wordt bepaald. Vele 

malen is benadrukt dat het speerpunt mede daarom moet liggen bij het werken aan docentvaardigheden. 

Dit vanuit de overtuiging dat een verhoging van docentvaardigheden de kwaliteit van de lessen direct ten 

goede zal komen.  

                                                      
5
 Zie daarvoor ‘De Onderwijsmonitor Lelystad’, Babeliowsky, juni 2014 
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Is dat nodig, zijn de lessen niet al kwalitatief goed? Het overgrote deel vast wel. Maar de inspectie was bij 

haar bezoek in januari 2013 weliswaar tevreden over de kwaliteit van het onderwijsleerproces, maar ook 

wel kritisch op sommige punten. De kritiek spitste zich toe op twee punten: 

- er wordt te weinig rekening gehouden met verschillen tussen leerlingen, 

- leerlingen worden te weinig actief gemaakt. 

 

Hoewel de inspectie bij zo goed als alle scholen op dit punt zeer kritisch is en hoewel onduidelijk blijft 

welke standaarden de inspectie hanteert, ligt daar wel een belangrijk verbeterpunt. Kort samengevat: we 

willen ons kerndoel van ‘hoogwaardig en uitdagend onderwijs verzorgen’ koppelen aan ‘goede lessen’.  

 

Wat is een goede les? 

Een goede les voldoet aan de volgende drie kenmerken:
 6
 

- De docent weet wat het doel van de les is, zet werkvormen in die geschikt zijn om dat doel te 

bereiken en controleert of dat gelukt is, 

- Er wordt rekening gehouden met verschillen: alle leerlingen komen aan hun trekken, 

- De leerlingen zijn actief en taakgericht bezig. 

 

En daarbovenop: de docent beschikt over adequate docentvaardigheden die je terugziet in de vijf rollen 

die hij beheerst. Bij het beoordelen van de kwaliteit van een les, bij voorbeeld ter voeding van een 

naderend functionerings- of beoordelingsgesprek, is voorgaande de richtlijn. We gebruiken dan ook een 

kijkwijzer die aandacht schenkt aan de drie genoemde kenmerken van een goede les en aan de 

docentvaardigheden die je terugziet in de vijf rollen van de leraar (gastheer, presentator, didacticus, 

pedagoog, afsluiter). Daaraan geeft elke docent vanuit zijn/haar eigen kracht invulling. 

 

Overigens bestaat het functioneringsgesprek uit meer elementen dan alleen het verslag van de 

lesobservatie. Ook de uitkomsten van een leerlingenquête worden als voeding voor het gesprek gebruikt 

en ook zaken als bij voorbeeld ambities en scholingswensen komen aan de orde. Daarnaast ook vragen 

die de bijdrage aan de kernboodschap betreffen. 

 

Daarnaast wordt de kwaliteit natuurlijk ook zichtbaar in examencijfers, slaagpercentages en 

doorstroompercentages. Ook die worden betrokken bij het oordeel. We willen dat onze examencijfers 

minimaal gelijk zijn aan het landelijk gemiddelde en wat slaagpercentages betreft willen we dat op elke 

afdeling een percentage van 90% of hoger wordt behaald. Wat betreft doorstroomrendement (de 

‘bolletjeskaart’ van de inspectie) willen we op voldoendes uitkomen. 

 

6 De medewerkers zorgen voor een plezierig leer- en leefklimaat 

Categorie 6 kan gemeten worden in het eerder genoemde leerlingtevredenheidsonderzoek: vinden de 

leerlingen het leer- en leefklimaat plezierig? 

 

Daarnaast zijn voor een oordeel over het leer- en leefklimaat (jaarlijks) de volgende data te verzamelen: 

1) schoolverzuim / ziekte (leerlingen en medewerkers, via Magister) 

2) (voortijdig) schoolverlaten (via Magister) 

3) aantal uitgestuurde leerlingen (via A4) 

4) leerlingbemiddeling (via coördinator leerlingbemiddeling) 

 

7 De medewerkers hebben oog en respect voor de eigenheid van ieder kind 

8 en bieden veel structuur, waardoor duidelijk is wat kan en mag. 

 

De categorieën 7 en 8 kunnen gemeten worden via de eerder genoemde tevredenheidsonderzoeken: 

voelen ze zich als persoon gerespecteerd, wordt er rekening gehouden met hun eigenheid en vinden ze 

dat duidelijk is wat (niet) kan en (niet) mag? 

 

Hier staat verwoord wat we willen meten en vaststellen. Er staat niet wat we doen als we e.e.a. niet 

realiseren. Dat kan ook niet vooraf: het kan pas als je weet wat er mis is. En dan zullen we dat zeker 

                                                      
6
 Bij lesobservaties kan dit worden vastgesteld. Op alle drie punten moet voldoende worden gescoord. 
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doen: we gaan verbeterplannen opstellen als we vaststellen dat iets ons niet of in onvoldoende mate is 

gelukt.  

 

De VO-agenda 2014-2020 

Dit schoolplan staat niet los van landelijke trends en ontwikkelingen. Het sluit aan bij de vijf ambities die in 

de VO-agenda 2014-2020 voor het Nederlandse voortgezet onderwijs zijn geformuleerd. 

 

Ambitie1 De leerling centraal 

In deze ambitie wordt verwoord dat scholen ruimte hebben om in te kunnen spelen op verschillen tussen 

leerlingen (bv. door de gewijzigde ‘Wet Onderwijstijd’). Landelijk wordt er een instrument voor het meten 

van de leergroei per leerling ontwikkeld. Bovendien komt er een onderzoek van de VO-raad naar 

modellen en organisatievormen waarmee het leren anders georganiseerd kan worden waardoor leerlingen 

meer uitgedaagd worden.  

Op beide willen we alert zijn. We hoeven immers niet alles zelf te ontwikkelen als er landelijk hulpmiddelen 

beschikbaar komen die ons kunnen ondersteunen bij het differentiëren en activeren.  

 

Ambitie 2 Eigentijds onderwijs 

Deze ambitie beschrijft het streven om de mogelijkheden van ict beter te benutten. Daarbij is het mogelijk 

het ‘Sectoraal Kader Leermiddelenbeleid’ als handreiking te gebruiken.  

Op dit terrein gaan we onze eigen ambities formuleren, gebruik makend van het landelijk te ontwikkelen 

sectoraal kader. 

 

Ambitie 3 Brede vorming 

Met deze ambitie wordt uitgedrukt dat er behoefte aan is in kaart te brengen wat wij in Nederland meer 

willen dan (cognitieve) vaardigheden aanleren. En ook hoe we in Nederland kunnen meten wat we 

bereiken. De ambitie kondigt aan dat in dit kader er in 2015-2016 een ‘Plus-document’ zijn intrede zal 

doen.  

Wat onze school betreft willen we kijken naar het doorstroomsucces na onze school en er is behoefte 

aan het opstellen van een LOB-plan voor het gehele traject in onze school. 

 

Kort samengevat: wat de ambities 1, 2 en 3 van de VO-agenda betreft dienen we er scherp op te zijn dat 

we bij het beschikbaar komen van de landelijke producten, nagaan in hoeverre deze bruikbaar zijn voor 

het verwezenlijken van onze eigen ambities. 

 

Ambitie 4 Verbinding met de omgeving 

In deze ambitie staat beschreven dat er meer gestreefd moet gaan worden naar het aangaan van steviger 

relaties met de omgeving (bedrijfsleven, mbo). 

 

Ambitie 5 De docent in positie 

In deze ambitie staat verwoord dat startende docenten recht hebben op een inwerk- en 

begeleidingsprogramma. En dat het goed zou zijn als er daarna een programma van constante 

professionalisering zou zijn. Het laatste geldt overigens ook voor schoolleiders. 

Onze school organiseert al vele jaren het ondersteuningsprogramma voor nieuw-benoemden. Op de 

SVOL-scholen wordt in 2015 gestart met het project ‘Begeleiding startende leraren’, dat een 

meerjarentraject inhoudt. 

 

3 Personeelsbeleid 
 

In de periode 2010-2014 is het aantal leerlingen toegenomen (met dik 200 naar een kleine 1200) en het 

aantal fte’s afgenomen. Dat was noodzakelijk in het licht van de financiële bedrijfsvoering. De 

leerling/leraar-ratio is in het licht van de huidige bekostiging meer op niveau gebracht. Aan die ratio wordt 

de komende jaren, als dat niet door landelijke ingrepen onmogelijk wordt gemaakt, niet getornd is SVOL-

breed afgesproken.  

 

Werving 

De school is qua personele samenstelling in voornoemde periode in behoorlijke mate veranderd: zo’n 

30% van het personeel in 2014 was nog niet in dienst in 2010. Bij het werven van personeel is een 

belangrijk, zo niet doorslaggevend element onze visie. Het antwoord op de vraag of een kandidaat de 
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doelstellingen van de school onderschrijft en ideeën heeft over hoe hij of zij die in de praktijk zal brengen, 

is wezenlijk voor de beslissing om iemand wel of niet aan te nemen. 

 

De verwachting is dat de school ook de komende jaren (door lichte groei en het vertrek van medewerkers 

i.v.m. hun pensionering of anderszins) elk jaar nieuwe medewerkers zal benoemen. Het onderschrijven 

van de schoolvisie blijft een zwaarwegend element bij de werving. 

De laatste jaren is de organisatie behoorlijk verjongd. Dat was onvermijdelijk gezien de 

vertegenwoordiging in de verschillende leeftijdscategorieën in school. De komende periode wordt niet 

nadrukkelijk op een bepaald aspect (bij voorbeeld leeftijd, afkomst of geslacht) gestuurd, maar zal per 

vacature bepaald worden welke specifieke eigenschappen of kwaliteiten we bij een kandidaat aanwezig 

willen zien. 

 

Professionele cultuur 

In de vorige periode is ingezet op de ontwikkeling in de richting van een meer professionele cultuur. 

Medewerkers bewaken die, zijn er op aanspreekbaar en zijn bereid er anderen op aan te spreken. Via 

‘Initiators’ is aan aspecten van de professionele cultuur gewerkt en mede vanuit hen is een nieuwe visie-

omschrijving tot stand gekomen.  

De komende jaren wordt er naar gestreefd het aantal ‘Initiators’ uit te breiden en deze groep meer te 

laten functioneren als een onderwijsontwikkelgroep die - uiteraard vanuit een professionele grondhouding 

- werkt aan verbeteringen in de organisatie en de inhoud van het onderwijs.  

 

Ruimte 

Op De Rietlanden gaan wij er over het algemeen van uit dat iets goed gaat zolang niet het tegendeel 

blijkt. Met andere woorden, wij willen met elkaar omgaan op basis van vertrouwen en mede daarom 

wordt de medewerkers veel ruimte geboden.  

Het op peil houden van de eigen vakkennis en vaardigheden is de verantwoordelijkheid van iedere 

medewerker zelf, maar op een aantal terreinen wordt het initiatief voor scholing vanuit de school 

georganiseerd. Met name als het een gezamenlijk belang betreft (zoals ict en het gebruik van digiborden, 

passend onderwijs en differentiatie). Dat blijft zo. Hoewel de thema’s niet precies vaststaan, zijn de 

genoemde voorbeelden daar vast onderdeel van. 

Om vast te stellen of de medewerkers hun eigen verantwoordelijkheid nemen, is het op peil houden van 

de eigen deskundigheid en vergroten van de deskundigheid een thema tijdens de gesprekken in het 

kader van de zogeheten ‘gesprekkencyclus.’  

 

Opleidingsschool 

De Rietlanden is met de andere SVOL-scholen ‘opleidingsschool.’ In de komende jaren zal de 

opleidingsschool meer en meer gestalte krijgen. Het streven is om binnen drie jaar geaccrediteerd te 

worden. Daar zal een aantal stappen voor moeten worden gezet. 

De eerste stappen zijn al gezet: er zijn coaches opgeleid en er is een geregistreerde lerarenopleider. De 

komende jaren zal het aantal coaches nog worden uitgebreid en er wordt een ‘onderhoudsplan’ 

opgesteld om de professionaliteit van de coaches op peil te houden.  

 

Er zijn de laatste jaren steeds meer studenten de school binnengekomen. Via stages vinden inmiddels 

ook mensen een weg naar een betaalde functie binnen onze school. De stage als ‘kennismaking’ is een 

bijkomend voordeel dat we willen blijven uitbuiten. Daartoe zal gericht gewerkt worden aan het 

binnenhalen van stagiaires voor vakken waar binnen afzienbare tijd vacatures voor mogen worden 

verwacht.  

De facilitering van vakcoaches geschiedt conform de SVOL-afspraken. 

 

Begeleiding nieuw-benoemden, startende en zittende docenten 

Er is een goed lopend introductieprogramma voor nieuw-benoemden. Nieuw-benoemden zijn allen die 

hier nieuw in de organisatie komen lesgeven. Zij doen dan ook allen mee met dit programma. In deze 

groep van nieuw-benoemden zullen ook starters aanwezig zijn. De starters zullen na het eerste jaar nog 

twee jaar verder worden begeleid. Hiervoor zal in het schooljaar 2014-2015 het zgn. inductieprogramma 

(driejarig) worden ontwikkeld binnen het “Project begeleiden van startende leraren” (BSL), in 

samenwerking met BSL Regio Oost. 

Voor zittende docenten bestaat er ook de mogelijkheid om begeleiding te ontvangen, dit kan op verzoek 

van henzelf alsook op initiatief van de leidinggevende. 
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Gesprekkencyclus 

De Gesprekkencylcus bestrijkt een periode van drie jaar. Het start met een functioneringsgesprek (en het 

opstellen van een persoonlijk ontwikkelingsplan), het jaar daarop gevolgd door een voortgangsgesprek en 

in het derde jaar een beoordelingsgesprek. Elke medewerker voert in dit kader minstens één gesprek per 

jaar met de leidinggevende. Bij de beoordeling zijn de competentieprofielen voor LB, LC en LD 

uitgangspunt. 

 

Hiervoor is al gesproken over de inhoud van deze gesprekken. Er werd gesteld dat deze gesprekken 

geschikte momenten zijn om de link te kunnen leggen tussen de kernboodschap van de school en de 

bijdrage die een medewerker op dat terrein kan leveren. Vragen die in het functioneringsgesprek een 

belangrijke plek hebben, zijn: 

- Welke bijdrage heb jij aan de realisatie van de kernboodschap geleverd? 

- Wat vind je in je lessen terug van onze kernboodschap? 

- Ben je erop gestuit dat je een tekort aan vaardigheden hebt om te bereiken wat je wilde bereiken 

en zo ja: wat ga je daaraan doen en op welke manier kan de organisatie je daarbij ondersteunen? 

 

Uiteraard heeft ook de leidinggevende een oordeel over de bijdrage van de medewerker aan de 

kernboodschap o.a. doordat hij/zij één of meer lessen heeft bezocht en één (of meer) klassen heeft 

bevraagd via een enquête. Hij/zij zal de eigen indruk spiegelen aan wat de medewerker zelf inbrengt. 

 

Taakbeleid 

In de vorige periode (juni 2012) is – na vele mislukte pogingen - op De Rietlanden een nieuw taakbeleid 

geformuleerd. Het is na twee jaar nog steeds zoeken op welke wijze met een ‘taakplaat-systeem’ 

gewerkt kan worden, zodat de werkverdeling binnen school als rechtvaardiger voelt. De PMR 

organiseerde in 2014 in het kader van een evaluatie van het taakbeleid een enquête. Uit die enquête valt 

op te maken dat medewerkers graag zelf meer invloed op de invulling van hun taakplaat zouden willen 

hebben. Maar in de praktijk valt nog steeds op dat de medewerkers maar moeilijk te bewegen zijn het 

initiatief te nemen om hun taakplaat voorafgaand aan een schooljaar met hun leidinggevende te 

bespreken. Het zal ook nog wel even zoeken blijven om tot een zowel effectief als rechtvaardig gevoeld 

taakbeleid te komen. Dat is ook niet zo vreemd na een periode van 34 jaar (1978-2012) met een andere 

systematiek en relatief veel medewerkers die een groot aantal van die 34 jaren aan school verbonden 

waren.  

 

De ambitie blijft uiteraard om tot een soepeler omgaan met de nieuwe systematiek te komen. Daarvoor 

moeten er wellicht wijzigingen in de afspraken komen, alhoewel dat niet uit de enquête bleek. Wat in ieder 

geval beter moet gaan lopen, is dat de gesprekken over de invulling van de taakplaten voorafgaand aan 

een schooljaar plaatsvinden. Iedereen weet dan wat zijn/haar taken zijn als een schooljaar begint.  

 

Ziekteverzuim 

Het ziekteverzuim is in de planperiode schommelend geweest. Dat komt doordat we soms te maken 

kregen met langdurige uitval waarop niet kon worden gestuurd. In 2009 was het 4,3%. In 2011 5,3%, in 

2012 3,8% en in 2013 3,5%. 

In de tussentijd is de Trackverzuimregistratie met het daarbij horende protocol ingevoerd. Er is geen 

reden beleidswijzigingen op dit terrein aan te brengen. 

 

4 Organisatie van het onderwijs 
 

Tijdens de vorige planperiode is – mede door personele verschuivingen, maar vooral ingegeven door 

onderwijskundige motieven – de afdelingsstructuur enigszins aangepast. Met twee afdelingsleiders 

minder (4 ipv 6) is gekozen voor de volgende structuur: 

 

- Onderbouw (1
e
 en 2

e
 klassen regulier) 

- VMBO (1
e
 en 2

e
 klassen lwoo, 2

e
 klassen v/t, 3

e
 en 4

e
 klassen beroepsrichting) 

- TL (3
e
 en 4

e
 klassen TL) 

- Bovenbouw havo/atheneum (vanaf klas 3 t/m 5 of 6 havo respectievelijk atheneum). 

 

De afdelingsleiders hebben elk één van deze afdelingen onder hun hoede, met de aantekening dat in 

verband met de werkverdeling de afdelingsleider TL ook de tweede klassen tl/havo in het pakket heeft. 
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Dit heeft als belangrijk positief effect dat vanaf de tweede klas de ‘aankomende tl-leerling’ nadrukkelijker 

passende begeleiding kan worden geboden. 

 

In de periode 2010-2014 is langzaamaan een verschuiving ontstaan van een afdelingsstructuur waarbij 

elke afdeling zijn eigen ontwikkeling mocht kennen, naar een structuur waarin schoolontwikkeling 

schoolbreed wordt ingezet en er meer tijd en ruimte is voor (vakgerichte) ontwikkeling in de secties. De 

secties krijgen de komende tijd de opdracht vooral resultaten te bereiken op de volgende terreinen: 

- Differentiatie 

- Activerende didactiek 

- Professionalisering van de toetsing (waarvoor het RTTI-model in de school is geïntroduceerd).  

Met name door professionalisering van de toetsing - waardoor een beter inzicht ontstaat over wat een 

leerling wel en niet aankan - mag verwacht worden dat nauwkeuriger is vast te stellen welke begeleiding 

en uiteindelijk welk vervolg voor de leerling wenselijk is.  

 

In de visie-omschrijving staat dat wij willen dat de leerling zich optimaal als persoon ontwikkelt. De 

komende tijd willen we gezamenlijk vaststellen of dit gevolgen moet hebben voor de organisatie van de 

begeleiding. Moeten we vasthouden aan een klasse-mentoraat? Is een systeem met een coach per 

groepje kinderen niet meer passend? Is een persoonlijk ontwikkelingsplan per leerling niet meer voor de 

hand liggend? Etc. Antwoorden op deze vragen kunnen er toe leiden dat we overgaan op een andere 

organisatievorm voor de begeleiding. In zo’n persoonlijk ontwikkelingsplan kunnen ook sociale en 

maatschappelijke elementen worden opgenomen 

 

Er wordt naar gestreefd de klassen/groepen niet groter dan 28 te maken. Uiteraard zijn er 

klassen/groepen waarvoor een lager getal geldt (lwoo-klassen 17, 2v/t-klassen 24, bbl-klassen 20). 

Voor het formeren van ‘homogene’ groepen voor de kunstvakken en Spaans is de populatie te klein: voor 

deze vakken worden er combinatiegroepen gevormd zodat ze toch aangeboden kunnen blijven worden. 

 

Indien zich voordoet dat er een groep kleiner dan 14 is, dan wordt gekeken naar 

combinatiemogelijkheden. Dit deed zich in de planperiode een aantal keer voor in het atheneum. Immers, 

het aantal leerlingen voor havo en vooral atheneum is beperkt. De verwachting is dat dit zich ondanks de 

groei van de school voor zal blijven doen. Er had in plaats van de keuze voor combinatiegroepen ook 

gekozen kunnen worden voor ‘fietsvakken’: het samen met andere SVOL-scholen aanbieden van een 

vak. Daarvoor is niet gekozen en voorlopig zal daar ook niet voor worden gekozen. De nadelen van een 

combinatiegroep zijn kleiner dan van een fietsvak. Er worden geen combinatiegroepen groter dan 26 

gemaakt.  

 

De lessen en andere activiteiten vinden plaats tussen 8.15 en 16.10 uur (1
e
 t/m 8

e
 uur). Bij uitzondering is 

het mogelijk dat de praktijkvakken een negende uur doorgaan (tot 17.00 uur). 

 

5 Bedrijfsvoering 
 

In de vorige planperiode is SVOL-breed een stap gezet naar het meer centraliseren van diensten. Daarbij 

gold als leidend principe dat we willen samenvoegen als er winst te behalen valt (financieel of kwalitatief) 

en op de eigen school willen houden als dat kwalitatief of financieel profijtelijker is dan samenvoegen. 

Daadwerkelijk gecentraliseerd zijn financiën en personeelszaken, op de eigen school zijn gebleven de 

leerlingadministratie, ict, communicatie en de repro.  

 

De ontwikkelingen SVOL-breed zijn ongewis en dat zelfde geldt mutatis mutandis voor het mogelijk meer 

of minder centreren. 

 

De werkzaamheden worden verricht door personeel in eigen (SVOL-)dienst. Een uitzondering hierop 

vormen de catering, de schoonmaak en de ict-ondersteuning. Deze diensten zullen ingekocht blijven 

worden. Wellicht dat we besluiten de planning van het onderhoud (niet het onderhoud zelf) aan een 

externe partij uit te besteden, maar verder is het niet waarschijnlijk dat er meer externe diensten zullen 

worden betrokken. 
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6 Externe omgeving 
 

In het vorige Schoolplan spraken we ons zelfverzekerd uit over het communiceren met de buitenwacht. 

We wilden meer duidelijkheid geven over wie we zijn en wat we bereiken en de communicatie gerichter 

inzetten. Dat zijn we nagekomen en hebben we waargemaakt. Via Vensters, via andere wijzen van 

voorlichting en vooral via een nieuw ingerichte site hebben we ons gepresenteerd en geprofileerd. We 

wilden de communicatie naar buiten meer planmatig aanpakken en strakker onze doelgroepen 

formuleren. Dat is gelukt, mede door een functionaris met een pr-taak te benoemen waardoor het thema 

geïnstitutionaliseerd werd. 

We hebben daardoor veel meer dan voorheen voor het voetlicht gekregen wie we zijn en wat we kunnen. 

We willen op deze ingeslagen weg verder: trots en zelfverzekerd, zonder in de valkuil van hoogmoed of 

arrogantie te vallen. 

 

Waar we de komende periode onze slag nog willen slaan is het contact met de ouders van de leerlingen 

die bij ons staan ingeschreven. Om banden aan te halen of te versterken. Ook omdat we willen 

benadrukken dat school en ouders een belang hebben bij gezamenlijk optrekken en beiden een eigen rol 

hebben bij de ontwikkeling van een kind. 

Voor dat aanhalen van die banden zijn ook al initiatieven ontplooid: Rietlanden’s got talent, een 

ontmoetingsavond voor de ‘nieuwe ouders’, thema-avonden van de Ouderraad en het fenomeen 

‘Klankbordgroepen’ dat min of meer succesvol existeert. We stellen een groeiplan op daar nog meer 

invulling aan te geven. 

Daarbij wordt meegenomen dat ouders school ook iets te bieden hebben en dat we daar wellicht meer 

gebruik van zouden kunnen maken (in de vorm van gastlessen bij voorbeeld: “Wij verzorgen voor uw kind 

onderwijs, wat kunt u voor ons betekenen?”). En ook kan ter versterking van de band andersom worden 

gehandeld: de school biedt bij voorbeeld scholing aan ouders aan (te denken valt aan taallessen) 

 

 

7 Huisvesting 
 

Sinds de start van De Rietlanden is de school gegroeid naar meer dan 1500 leerlingen, vervolgens 

gekrompen naar ongeveer 860 leerlingen en aan het begin van het schooljaar 2014-2015 hebben we een 

kleine 1200 leerlingen. Die passen prima in het gebouw waar het de onderwijsactiviteiten betreft, maar de 

druk op de ruimtes in de pauzes bleek zo groot dat aanpassingen nodig waren (ook leshuizen 

openstellen). We willen namelijk zo veel mogelijk vasthouden aan het plaatsen van alle bij ons 

ingeschreven leerlingen op onze eigen locatie. 

 

Willen we dus niet verder groeien? Nee, in principe niet: we willen in zijn geheel in ons gebouw blijven, en 

dat gaat bij verdere groei niet of moeilijk op. 

Dat we in feite een soort pas op de plaats willen maken, betekent echter niet dat we ons niet duidelijk 

willen blijven profileren als een kwalitatief sterke school met goede resultaten. We willen ons dus niet als 

kwalitatief armer voorstellen dan we daadwerkelijk zijn en we willen krachtig vasthouden aan onze visie en 

in de praktijk onze visie-elementen nog sterker naleven. Oftewel, we lopen liever het gevaar te groeien 

dan dat we op kwaliteit gaan inleveren. Immers, we beseffen dat succes een broos begrip is, dat je 

moeilijk vergaart en makkelijk verliest. We kunnen wel terughoudender zijn in ons zelf naar buiten toe aan 

te prijzen en in de etalage te zetten. 

 

Mocht er toch sprake blijven van groei, dan wordt gezocht naar mogelijkheden binnen het gebouw om 

die groei het hoofd te bieden. Dat kan bij voorbeeld door afscheid te nemen van een externe partij die nu 

nog vele meters van onze binnenruimte huurt. De nu door hen gehuurde ruimtes kunnen zo aangepast 

worden dat ze geschikt zijn voor onderwijsdoeleinden. 

 

Er zal bij verdere groei echter ook gezocht dienen te worden naar nog meer beschikbare ruimte voor het 

doorbrengen van de pauzes. Een eerste opdracht voor een verkenning van de mogelijkheden tussen de 

leshuizen G en H is reeds verstrekt. 

 

In 2010 vermeldde het Schoolplan dat we in 2014 meer docentenwerkplekken beschikbaar wilden 

hebben, zodat het uitnodigend is het werk meer op school te doen. Dat is op andere wijze gerealiseerd 
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dan in 2010 werd voorzien: doordat alle docenten de beschikking kregen over een laptop, zijn zij in staat 

veel van hun werkzaamheden op school te verrichten. Dat is ook daadwerkelijk zichtbaar in de 

medewerkerskamer en de lokalen. 

 

8 De financiën 
 

De afgelopen jaren is de financiële positie van scholen voor voortgezet onderwijs er niet beter op 

geworden. Weliswaar komen er zo nu en dan gelden vrij in het kader van doelfinanciering, maar op de 

keper beschouwd zijn dit financiële injecties die slechts ten dele de financiële aderlatingen compenseren. 

Scholen hebben immers te maken met stijgende kosten en zien zich al een aantal jaren geconfronteerd 

met vergoedingen die niet gelijk oplopen met het stijgen van de kosten. Het gevolg is dat elk financieel 

‘extraatje’ wordt ingezet (moet worden ingezet!) om gaten te dichten. 

De VO-raad en de Onderwijsinspectie hebben hier meermaals op gewezen: scholen teren langzaam in op 

hun reserves. Dat is niet erg, zo lang die reserves ruim aanwezig zijn. Voor De Rietlanden is dat niet het 

geval. Wij kunnen ons slechts staande houden door ons ‘rood staan’ niet verder te laten oplopen en in 

feite via de SVOL voorgefinancierd te worden.  

 

Deze factoren zorgen er voor dat wij steeds zowel oppassend als creatief moeten zijn waar het de inzet 

van middelen betreft om onze kwaliteit op peil te houden, onze ambities waar te maken en onze 

doelstellingen te realiseren. 

Dat is ongetwijfeld een spannend evenwicht, waarbij het meest nadrukkelijk moet worden gedacht aan 

het evenwicht tussen kwaliteitsbewaking en de omvang van de groepsgrootte (minimaal, maximaal en 

gemiddeld; zie daarvoor hoofdstuk 5: ‘De organisatie van het onderwijs’). Maar ook voor investeringen in 

het gebouw en op het gebied van leermiddelen. Afhankelijk van wat ons de komende jaren aan middelen 

bereikt, zullen er op alle terreinen ieder jaar keuzes gemaakt moeten worden en prioriteiten moeten 

worden gesteld.  

Als laatste. Wat de financiële gevolgen zullen zijn van de invoering van Passend Onderwijs is nu nog 

ongewis, maar het lijkt haast wel zeker dat die gevolgen niet voordelig zullen uitpakken voor onze 

financiering. 

 

In de afgelopen planperiode zijn er begrotingen gemaakt en bewaakt door de afdeling financiën van de 

SVOL. Binnen toegemeten grenzen en met duidelijke spelregels maakte elke school eigen keuzes. Maar 

die keuzeruimte is beperkt, wat niet door iedereen beseft werd. De SVOL bewaakt de uitgaven van de 

scholen en trekt aan de bel als een budget overschreden dreigt te worden.  

 

In 2014 hebben we zo overigens wel bereikt dat we de school en de verschillende onderdelen 

daarbinnen die te samen de begroting vormen recht doen als het gaat om de financiën. We weten nu 

veel preciezer dan vier jaar geleden welke inkomsten en uitgaven de school precies heeft, en er wordt 

aan de verschillende posten niet meer geld uitgegeven dan er aan budget beschikbaar gesteld wordt. Zo 

blijven we het doen. En we blijven twee keer per jaar de (financiële commissie van) de PMR inzicht geven 

in de stand van zaken. 

 

En we blijven ook de begroting ‘taakstellend’ houden. Dat betekent bv. dat ieder jaar iemand wordt 

aangewezen die verantwoordelijk is voor het geld van een begrotingspost. Aan het begin van een 

kalenderjaar wordt ‘officieel’ een budget toegewezen en de budgethouder is de enige (naast de 

schoolleiding) die toestemming kan geven om geld uit te geven van dit budget. We blijven dus werken 

met budgethouders die er verantwoordelijk voor zijn dat hun budget niet wordt overschreden.  

 

9 Kwaliteitszorg 
 

In 2010 hebben we een Kwaliteitsbeleidsplan (KBP) opgesteld als raamwerk om systematisch onze 

kwaliteit in de gaten te houden. Dat KBP bestreek de periode 2010-2014. Daarmee is de kwaliteitszorg in 

belangrijke mate gesystematiseerd. Maar binnen dit KBP zijn er onderdelen waarvan we bij het schrijven 

niet goed wisten hoe we daarbij horende doelen zouden vaststellen en meten (met name de 

onderwijsprocessen) en in de uitvoering doen we niet alles wat we ons voorgenomen hadden. Bovendien, 

in de loop der tijd is de school doorontwikkeld. Met name de formulering van onze kernboodschap 

maakte het KBP al snel enigszins achterhaald. 
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Toch kunnen we er wel e.e.a. van leren. We kunnen aan de hand van dit plan vaststellen dat we het 

proces van doelen stellen en opbrengsten meten niet altijd ten volle uitvoeren. En als we onze eigen 

waarnemingen daarbij optellen, komen we tot het volgende rijtje van dingen die we vaak niet zo goed 

doen: 

- Vooraf voldoende steun voor onze doelen genereren 

- Bij tegenwind vasthouden aan onze doelen 

- Vooraf vaststellen wanneer en hoe je meet of je je (tussen)doelen hebt bereikt 

- Daadwerkelijk op de afgesproken momenten meten of je je (tussen)doelen bereikt hebt 

- In school bekend maken of het beoogde bereikt is en zo ja (of in voldoende mate) samen het 

resultaat vieren. 

 

Onze opbrengsten blijven we volgen en openbaar maken. Over de opbrengsten zijn we tevreden. Wel 

willen we - uiteraard - dat die opbrengsten minimaal op dit niveau blijven. 

Daarnaast moet opgemerkt worden dat er verbeteringen op deelgebieden nodig zijn (structureel lage 

cijfers centraal examen bij een aantal vakken, structureel grote verschillen tussen SE en CE bij een aantal 

vakken). Deze verbeterpunten zijn/worden met de betreffende secties besproken. Dit is niet vrijblijvend. 

Grote afwijkingen in een afdeling worden via verbeteracties per afdeling aangepakt. 

 

In de komende tijd moet het KBP voor de periode 2014-2018 aangepast worden. We zullen er daarbij 

naar streven bovenstaande scherp te verwerken, maar ook een KBP te schrijven dat in omvang 

‘uitvoerbaar’ is. Dat was het vorige plan nauwelijks. 

 

Waar we ook aandacht aan moeten besteden is de formulering van ons taal- en rekenbeleid. Daarvoor 

moeten we aan het begin van de planperiode doelen formuleren. De inspectie is ook op dat terrein 

kritisch in onze richting. Dat staat verwoord als “dat we ons in onvoldoende mate doelen gesteld hebben 

die erop gericht zijn achterstanden te bestrijden.”  

 

Dit moeten we herstellen: we moeten kijken welke doelen we onszelf op die terreinen stellen en wanneer 

en hoe we meten of we die bereiken 

Voor rekenvaardigheid lijkt dat simpel: er zijn landelijke toetsen. Wel gaan we in de aanloop daarnaartoe 

(voorgaande jaren) aangeven wanneer we tevreden zijn en wat we doen als we dat niet zijn. 

Wat ‘taal’ betreft gaan we nog eens kijken naar ons Taalbeleidsplan, dat in een ‘slapende toestand’ 

verkeert. Immers, daar staan doelstellingen en meetmomenten in vermeld, maar die vragen wel om 

bijstelling om ze weer up-to-date te maken.  

 

10 Interne communicatie 
 

Bij het verder werken aan de invulling van onze visie is interne communicatie belangrijk: medewerkers 

moeten goed op de hoogte zijn van wat zich binnen de organisatie afspeelt. Goede communicatie is 

zorgen dat informatie op de juiste manier bij de juiste ontvangers terecht komt. In ieder geval een deel 

van de medewerkers heeft nu het gevoel dat zij niet altijd goed geïnformeerd worden over wat speelt of 

waarom bepaalde beslissingen worden genomen. En daarmee is het een belangrijk verbeterpunt. 

 

Het gevoel niet goed geïnformeerd te zijn, zal nooit geheel weggenomen kunnen worden: er zijn zaken 

die sowieso om vertrouwelijkheid vragen. Maar een bezinning op hoe de interne communicatie verbeterd 

zou kunnen worden, mag een organisatie die beoogt een professionele cultuur na te streven, niet uit de 

weg gaan. 

En los van die professionele cultuur: iedere organisatie, dus ook De Rietlanden, blijft altijd zoeken naar 

effectievere manieren van communiceren. Communicatie is namelijk niet alleen het middel om informatie 

door te geven, maar ook om de visie en andere waarden te delen, elkaar te motiveren en te 

enthousiasmeren en elkaar aan te spreken op ongewenst gedrag. Verder is een efficiënte 

overlegstructuur waarbij doelstellingen voorop staan, belangrijk in een organisatie waar tijd schaars is en 

zoveel mogelijk energie in de primaire taken moet worden gestoken. 

 

Die bezinning op hoe de interne communicatie verbeterd zou kunnen worden dient zo spoedig mogelijk 

plaats te vinden. Aan een schoolontwikkelgroep (voorheen ‘Initiators’ aangevuld met anderen) zal worden 

gevraagd samen met de schoolleiding dit thema uit te werken. Met als vragen: hoe kenmerkt zich de 

huidige interne communicatie, wat gaat goed, wat kan beter en welke stappen zijn daarin mogelijk? 
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Bijlage 1 

Terugblik: de planperiode 2010-2014 
 

In 2010 werd het schoolplan 2010-2014 opgesteld. In november van dat jaar zag dat onder de titel ‘Om 

trots op te zijn’ het licht. Het was een schoolbeleidsplan dat qua opzet en indeling aansloot bij de 

schoolbeleidsplannen uit eerdere jaren. 

 

Leerlingaantallen 

In de periode 2010-2014 groeide het aantal leerlingen van 946 (via 976, 1008 en 1082) naar 1181, een 

toename van 245 leerlingen. Oftewel een groei van 27%. Dat is ruim boven de planning, die ging uit van 

een groei naar 1100 leerlingen. 

 

Examenresultaten 

Het streven was de examenresultaten ‘op niveau’ te houden. Dat is gelukt. Sterker, ze werden zelfs iets 

beter. Er is ingezet op spoedige bekendmaking van de resultaten om zo nodig onmiddellijk na het 

examen verbetertrajecten vast te stellen, op vergelijkingen maken zodra dat mogelijk was en op het intern 

communiceren waar de sterke en zwakke plekken zitten (zowel ‘in het zonnetje zetten’ als ‘name and 
shame’). 

 

De examenresultaten waren in de periode 2010-2014 elk jaar goed. In alle jaren waren ze beter dan op 

de andere brede scholengemeenschappen in Lelystad. Waar de resultaten minder tot de verbeelding 

spraken (TL in 2011-2012, per afdeling bij sommige vakken), zijn verbetertrajecten ingezet om te komen 

tot betere resultaten, kleinere verschillen tussen schoolexamen en centraal examen of het gemiddelde 

cijfer of het percentage onvoldoendes. In 2013-2014 waren de resultaten op de havo het minst 

aansprekend, zeker in vergelijking met landelijke gemiddelden. Er zijn verbetertrajecten met vakken / 

medewerkers afgesproken.  

 

Afdeling 2010-2011 2011-2012 2012-2013 2013-2014 Landelijk 2013-2014 

Atheneum 93% 91% 96% 88% 90% 

Havo 84% 90% 88% 84% 88% 

TL 100% 84% 97% 96% 93% 

KBL 100% 95% 94% 93% 95% 

BBL 95% 96% 100% 96% 97% 

Alle afdelingen 94% 91% 95% 91% 93% 

 

 

Wat gebeurde er in 2010-2011? 

 

Lessen in orde 

In 2010 werd gestart met aandacht voor een gezamenlijk pedagogisch klimaat. Er werd externe 

ondersteuning voor de scholing ingehuurd en onder de naam ‘Lessen In Orde’ werd gewerkt aan het in 

onderlinge samenhang verbeteren van het pedagogisch (en didactisch) klimaat 

 

Talentgroepen 

Er werd dat schooljaar een start gemaakt met het aanbieden van buitenschoolse activiteiten in de vorm 

van ‘Talentgroepen’, waarmee invulling werd gegeven aan de idee dat kinderen moeten kunnen 

ontdekken waar hun talenten liggen (en waar niet) en waar zij een passie voor voelen. Er zijn vanaf deze 

start veel inschrijvers en in het schooljaar 2013-2014 zijn dat er nog steeds veel. De 1
e
 klassen zijn 

oververtegenwoordigd, vanaf klas twee loopt de deelname (sterk) terug.  

 

Professioneler uitstraling 

Er wordt vastgesteld dat de school behoefte heeft aan een andere, professionelere uitstraling. Daartoe 

wordt onder andere een nieuwe huisstijl ontwikkeld en wordt er nauwkeuriger toegezien op inhoud en 

vormgeving van producten die naar buiten gaan. Met name wat betreft de door (een medewerker van) de 

school verzonden brieven. De Voorlichtingsavond voor ouders van basisschoolverlaters en het Open Huis 

krijgen niet alleen een nieuw jasje, ze worden compleet gerestyled waardoor een professioneler uitstraling 

is ontstaan.  
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Het gebouw 

In 2010 wordt het vernieuwde restaurant als onderdeel van de afdeling Consumptief geopend.  

De gevels worden gerenoveerd en het plein opnieuw bestraat. Er wordt een begin gemaakt met het 

opknappen van de toiletten. De sporthal krijgt een klimwand. 

 

Kwaliteitsbeleidsplan 

Er wordt een Kwaliteitsbeleidsplan geformuleerd en vastgesteld. Het blijkt in de jaren daarna niet 

eenvoudig in een dynamische organisatie consequent volgens het tijdpad van het plan te werken. Ook 

niet doordat logischerwijze voortschrijdende inzichten ontstaan. 

 

Magister 

Magister wordt van een intern instrument ook een instrument om ouders en leerlingen te informeren. 

Vanaf februari draait er een pilot ‘Inzage in Magister voor ouders en leerlingen’. Die is succesvol, 

waardoor tot ‘uitrol’ over de gehele school wordt besloten. 

 

Bovenschoolse ontwikkelingen 

In maart 2011vindt de eerste bijeenkomst op de drie SVOL-scholen over de toekomst van het vo in 

Lelystad plaats (twee nieuwe onderwijsinstellingen op twee locaties). Het is een start van een langdurig 

proces dat aan het eind van de periode 2010-2014 nog geen duidelijkheid heeft opgeleverd. 

 

Wat gebeurde er in 2011-2012 

 

Start ‘Op weg naar een professionele cultuur’ 

Dit schooljaar wordt vastgehouden aan het pedagogisch (en didactisch) concept van Lessen in orde. 

Daarnaast wordt ingezet op de ontwikkeling van een meer professionele cultuur. Voor de 

openingstoespraak wordt een externe inleider ingehuurd, die daarmee de aftrap verricht. Het team gaat 

niet lang daarna aan de slag met de formulering van eigen vuistregels. Deze vuistregels beschrijven het 

concrete gedrag dat hoort bij een professionele cultuur. 

Een aantal medewerkers geeft gehoor aan de oproep zich op te werpen als’ Initiators professionele 

cultuur’. Deze initiators leven voor wat professioneel gedrag is en bepalen in gezamenlijkheid waar hun 

speerpunten moeten liggen. De schoolleiding houdt zich eerst afzijdig van deze groep om zelf te bepalen 

welk eigen handelen als leidinggevende hoort bij een organisatie met een professionele cultuur, maar op 

uitdrukkelijk verzoek van de initiators nemen zij gedurende het schooljaar een meer sturende rol op zich.  

 

Bovenschoolse ontwikkelingen 

In het schooljaar 2011-2012 is veel energie gaan zitten in het formuleren van een beleid wat betreft de 

toekomst van het voortgezet onderwijs in Lelystad en het invullen van de contouren daarvan. Een ‘Plan 

van aanpak 2011-2012 bij Onderwijs voor wie verder kijkt’ werd SVOL-breed vastgesteld. Daaruit 

voortvloeiend werden er werkgroepen geïnstalleerd om de onderwijsconcepten A en B uit te werken. 

Vanuit De Rietlanden was er minimale belangstelling voor deelname aan deze werkgroepen. Het werk van 

de werkgroepen mondde uit in ‘De gedroomde school’, een ruimtelijke vertaling van de twee 

onderwijsconcepten. 

 

Om te groeien naar een situatie waarin de medewerkers van de drie scholen verder gaan op twee 

scholen worden er SVOL-brede sectie-bijeenkomsten (2x) georganiseerd. Deze verkleinen de kloof 

tussen de verschillende scholen, maar vervolgcontact op eigen initiatief vindt ook na deze bijeenkomsten 

slechts mondjesmaat plaats. Een derde SVOL-studiemoment is gewijd aan de toekomst van het 

voortgezet onderwijs en aan de nieuwe schoolconcepten. 

 

Nieuw managementstatuut 

Aan het begin van het schooljaar wordt een nieuw managementstatuut aangenomen: er wordt een 

Centrale Directie geïnstalleerd die bestaat uit twee personen die niet meer tevens rector zijn op één van 

de SVOL-scholen en op de scholen worden schoolleiders benoemd en is er geen rector meer. Op De 

Rietlanden zijn er drie schoolleiders. In de loop van het jaar worden dat er twee door het vertrek van één 

van hen. In januari wordt er formeel afscheid genomen van de laatste rector voorafgaand aan de periode 

van het nieuwe managementstatuut. 

Binnen de Rietlanden bestaat er lange tijd onrust doordat men zich door de personele samenstelling niet 

vertegenwoordigd voelt in de Centrale Directie, die bestaat uit de voormalige rectoren van de andere 
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twee SVOL-scholen. En door het vertrek van één van de schoolleiders dat beleefd wordt als een ontslag 

van die schoolleider. 

 

Als de onrust daarover langzaam wegebt, doet zich een drama voor: een personeelslid wordt op school 

onwel, verliest het bewustzijn en overlijdt later in het ziekenhuis. Zowel onder het personeel als onder de 

leerlingen is het verdriet heftig en de verwerking niet eenvoudig, hoe tevreden ook kan worden 

teruggekeken op de warme en waardige wijze waarop binnen de school is omgegaan met deze 

schokkende gebeurtenis. 

 

Het gebouw 

Binnen het gebouw zijn de aanpassingen met name digitaal gericht: de computers in P1 en P2 worden 

vervangen en het aantal lokalen met digiborden wordt uitgebreid. Aan alle onderwijzend personeel wordt 

een laptop ter beschikking gesteld, zodat ook de absentenmelding via magister plaats kan vinden. 

 

Daarnaast is er bij de start van het schooljaar een centrale opvang voor leerlingen die uit de les zijn 

gestuurd, intern zijn geschorst, zich ziek willen melden etc. De bemensing wordt door schoolleiding en 

afdelingsleiders verzorgd. Belangrijk doel: een en hetzelfde beleid, tegengaan van ´zwerfleerlingen.´ In de 

jaren daarop volgend vinden aanpassingen in de bemensing plaats (vanaf 2014 in zijn geheel door 

onderwijsondersteuners, voor een belangrijk deel door de ‘verzuimcoördinator’, een nieuwe functie in de 

school) en wordt er nauwer samengewerkt tussen ‘opvang’ en ‘ondersteuning’. 

 

Tegenover de school wordt ´Sporthal De Rietlanden 2’ gebouwd, met als neveneffect dat ook een deel 

van het schoolplein wordt heringericht.  

 

Externe communicatie 

Aan het begin van het schooljaar is een nieuw ingerichte website beschikbaar. Was de website tot dan 

toe vooral gericht op de eigen leerlingen, vanaf nu is er een directe link met het beeld dat de school naar 

buiten toe van zichzelf wil geven en is het voor ouders en andere bezoekers eenvoudiger om via de site 

informatie over de school te vinden. 

De informatieavond voor ouders van basisschoolverlaters krijgt een ander format: in plaats van algemene 

voorlichting door mentoren krijgen ouders keuzemogelijkheden binnen het programma aangeboden 

waardoor zij zelf kunnen inzoomen op de onderwerpen die voor hen specifiek van belang zijn. 

 

Taakbeleid 

Op De Rietlanden is er in het schooljaar 2011/2012 nog geen taakbeleid dat is geformuleerd conform de 

cao (1659 uur bij een volledige baan en een afspraak over het aantal uren dat wordt vastgesteld voor het 

geven van een les, voor andere taken en voor deskundigheidsbevordering). Pogingen om zo´n taakbeleid 

vast te stellen waren in voorgaande jaren gestrand. Een oproep voor kandidaten om een werkgroep 

taakbeleid te vormen, levert geen resultaten op: slechts twee kandidaten melden zich. Een door de 

schoolleiding geformuleerd taakbeleid krijgt vlak voor de zomervakantie ruim de vereiste tweederde 

meerderheid van het personeel. 

 

De formatie 

In de loop van het schooljaar worden de lessentabellen in de onderbouw zo aangepast dat alle klassen 

32 lessen per week krijgen en alle klassen rekenvaardigheid. In de Plusklas (1atheneum) wordt Frans op 

de tabel geplaatst. 

Ook worden regels geformuleerd voor kleine groepen in de bovenbouw: er worden gecombineerde 

groepen gemaakt (combiklassen, meestal 5 en 6 atheneum) bij groepen kleiner dan 14. Combiklassen 

hebben een maximum omvang van 26. Het aantal lesuren voor een vak in een combiklas is groter dan 

het aantal lesuren voor een ´homogene´ groep. 

 

Aanpassingen overgangscriteria TL 

De overgangscriteria van 3TL naar 4TL worden aangescherpt op grond van ervaringen in de afgelopen 

jaren.  

 

Tevredenheidsenquête  

Er wordt een tevredenheidsenquête afgenomen onder het personeel. De deelname is zeer gering: 

ongeveer 30% van het personeel vult de enquête in. De respondenten spreken zich negatief uit over de 

informatievoorziening (door de schoolleiding) en positief over de werkomstandigheden en ict. 
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De tevredenheidsenquête onder ouders levert een nog veel lagere respons op. De tevredenheid is 

behoorlijk, maar de respons is zo laag dat er eigenlijk geen conclusies aan kunnen worden verbonden. 

De enquête onder leerlingen vindt onder lestijd plaats en is daarmee in feite verplicht. Uiteraard is de 

deelname bijna 100%. De leerlingen zijn zeer tevreden over de sfeer in school (veiligheid etc.), maar 

minder tevreden over de lessen. Wat de inspectie het jaar daarop zal opmerken, wordt ook door de 

leerlingen naar voren gebracht: in de lessen is te weinig sprake van lesvormen die een ieder uitdagen. 

 

Wat gebeurde er in 2012-2013 

 

Formulering visie 

In een aantal stappen heeft de schoolleiding samen met de afdelingsleiders en de initiators professionele 

cultuur gewerkt aan een herformulering van onze visie. Aan de hand van vragen als “Wie zijn wij? Wat 

willen wij? Waar staan we voor?” wordt een formulering gevonden die in de tweede helft van het jaar met 

de rest van het team kan worden besproken. Na enkele aanpassingen wordt vastgesteld dat we met 

deze formulering de komende jaren in zullen gaan en dat we vanaf heden onszelf bij ons handelen zullen 

afvragen of dat in lijn is met deze visie. 

Aan het eind van het jaar wordt – wederom met de initiators – vastgesteld op welke wijze we willen meten 

of wij onze visie waarmaken.  

 

Bovenschoolse ontwikkelingen 

Er worden studiemomenten georganiseerd om het personeel na te laten denken over de 

onderwijsconcepten, die verder in te vullen en een voorkeur voor één van beide concepten uit te spreken. 

Veruit de meeste personeelsleden kiezen voor het meer traditionele concept A. Dat wordt ook als een 

probleem ervaren, blijkt tijdens een voorlichtingsbijeenkomst: het concept van school B staat ver af van 

de praktijk op de drie scholen en een evenwichtige verdeling over de twee scholen is daardoor wellicht 

een utopie. Personeelsleden (met name op de SGL) laten hun weerstanden tegen de plannen blijken. In 

de plaatselijke en regionale pers worden deze weerstanden besproken. Ook externen die zich in de 

discussie mengen blijken kritische noten te kraken. Op een voorlichtingsbijeenkomst voor ouders roeren 

ook personeelsleden zich: de voorlichtingsavond verandert in een chaotisch discussieavond. 

Halverwege het schooljaar blijkt dat de gemeente en het bestuur niet tot een gezamenlijk standpunt 

kunnen komen wat betreft de toekomst van het voortgezet onderwijs in Lelystad. Van het ooit bij de 

gemeente beschikbare budget blijkt nog slechts een beperkt bedrag over, dat de gemeente niet 

beschikbaar wil stellen voor plannen die niet door de medewerkers worden gesteund. De noodzaak van 

het proces wordt echter onderkend, met name om gestalte te kunnen geven aan goed vmbo-onderwijs. 

Vanaf april worden stapjes gezet voor een plan voor het vmbo. De planning is in maart 2014 een door de 

medewerkers gesteund plan te kunnen presenteren. Dat lukt niet. 

 

Gebouw 

Bij de start van het schooljaar zijn het opvanglokaal en de ondersteuningsruimte samengevoegd tot 

‘Zorglokaal’. De bemensing van de opvang geschiedt door (vrijgeroosterde) docenten. De idee achter de 

samenvoeging is de samenhang tussen problemen (opvang) directer te koppelen aan de zorg 

(ondersteuning). 

 

Lustrumjaar 

Het is een lustrumjaar: de school startte in 1978 en kan dus haar 35-jarig bestaan vieren. Er worden 

activiteiten voor ex-Rietlanders georganiseerd (een reünie met feest), voor de personeelsleden die op dat 

moment in dienst zijn van de school vindt een personeelsdagje plaats en voor de dan ingeschreven 

leerlingen is er een feest. De reünie kent drie onderdelen. Er is een redelijke opkomst, maar de opkomst 

van (ex-)medewerkers valt tegen. 

 

Externe communicatie 

Om de schoolvisie (slogans ‘Je toekomst begint hier’ en ‘Het begint met dromen’) een gezicht te geven 

en in te kleuren laten we filmpjes maken met interviews van ouders en leerlingen en een filmpje waarin 

onze uitgangspunten visueel vorm worden gegeven. De filmpjes worden op de site geplaatst en een 

selectie wordt vertoond tijdens informatieavonden.  

 

De formatie 

Er wordt een wijziging aangebracht in de lessentabel, waardoor rekenvaardigheid in alle derde klassen op 

de tabel komt te staan. Er wordt over gerapporteerd in cijfers, niet meer in een beoordeling o/v/g. 



23 
 

De herkansingsregelingen voor bbl, kbl en tl worden voor het schooljaar 2013/2014 aangepast waardoor 

er in feite twee herkansingsregimes ontstaan: één voor bbl/kbl en één voor tl/havo/atheneum. 

 

Inspectie-bezoek 

In februari brengt de inspectie een tweedaags bezoek aan de school. Er worden lessen bezocht, met 

medewerkers gesproken en documenten tegen het licht gehouden. De beoordeling is positief, maar er 

zijn wel kanttekeningen die in het eindgesprek gemaakt worden en later ook in het schriftelijk verslag 

terug te vinden zijn. Wat de schoolleiding zich het meest nadrukkelijk mag aanrekenen is dat er weliswaar 

veel in werking is gezet, maar dat niet altijd goed is aangegeven op welk moment er welke resultaten 

zichtbaar zouden moeten zijn. De docenten zouden zich er sterker van bewust moeten zijn dat goed 

onderwijs vraagt om meer activerende werkvormen dan de inspectie in de lessen aantrof en dat meer 

leerlingen aan hun trekken zouden komen als er meer en/of beter gedifferentieerd zou worden.  

 

Protocollen 

Landelijk is het thema ‘pesten’ prominent in het nieuws na een aantal incidenten. Door samenvoeging van 

een aantal bestaande interne documenten wordt een ‘Pestprotocol’ opgesteld dat in de MR een positief 

oordeel krijgt. Gaande het schooljaar worden de bestaande protocollen voor dyslexie en dyscalculie 

geactualiseerd. 

 

Scholing 

Aan het begin van het schooljaar ligt er een scholingsplan met een gevarieerd en op docentvaardigheden 

gericht aanbod. Er blijkt in de loop van het jaar weinig belangstelling voor het aanbod. Wel vindt er veel 

interne scholing plaats (nieuw-benoemden, ict-gebruik, workshops door de eigen mensen over de zorg, 

digiborden en andere ict-onderwerpen) en volgen velen de scholing voor vakcoaches in het kader van de 

Opleidingsschool.  

In de tweede helft van het schooljaar wordt een nieuwe vorm gebruikt om de scholingsmogelijkheden 

onder de aandacht te brengen. Via een scholingsmarkt met scholers die via korte introductie zicht geven 

op hun producten, wordt getracht meer zicht te geven op de mogelijkheden. De markt wordt voor de drie 

scholen georganiseerd. Ook hiervoor is de belangstelling gering. Deze ervaringen worden meegewogen 

bij het opstellen van een scholingsplan voor het schooljaar 2013-2014.  

 

Determinatie 

Daar het gevoel ontstaat dat in de 2
e
 klas relatief veel leerlingen niet op het juiste niveau terecht zijn 

gekomen, vindt een onderzoek naar de doorstroom vanuit de 1
e
 klas plaats. De conclusie is dat er een 

noodzaak is beter te determineren. In de afdelingen wordt gesproken over een consequenter aanbod van 

stof op verschillende niveaus (bij voorbeeld in een bhv-model) en het volgens het RTTI-model opstellen 

van toetsen. Voor dit een jaar eerder geïntroduceerde model worden studiemomenten georganiseerd.  

 

Werkdruk 

De werkdruk wordt als hoog ervaren. In de jaaragenda worden daarom voor de periode maart/juli 

onderdelen geschrapt. 

 

Wat gebeurde er in 2013-2014 

 

Gebouw 

De groei van het leerlingaantal doet de druk op het gebouw en de voorzieningen toenemen. Met relatief 

eenvoudige ingrepen wordt het aantal lokalen uitgebreid naar het benodigde. In de pauzes worden er 

meer ruimtes opengesteld, dit gaat niet geheel en al probleemloos. Het aantal plaatsen voor fietsen en 

het aantal kluiskastjes worden uitgebreid.  

 

Onderwijstijd 

De lessentabel werd twee jaar eerder gestroomlijnd naar 32 uur. Voor dit schooljaar wordt het aantal 

ingeroosterde lesdagen uitgebreid door indikking van de introductie en door het verplaatsen van de 

uitgave van de boeken naar dagen in de vakantie. 

 

Externe communicatie 

Brieven die niet op naam uitgaan, worden voortaan digitaal verzonden. Ouders moeten daar even aan 

wennen: de eerste mentorspreekavonden worden matig bezocht. We zetten toch door en de gewenning 

blijkt snel te ontstaan. Mede door een consequenter en frequenter inzet van sociale media. 
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De visie 

Waar en wanneer maar mogelijk (toespraken, weekblad, vergaderingen etc.) wordt de visie die in het 

vorige schooljaar werd vastgesteld in herinnering gebracht. Met als referentiepunten deze visie en het 

inspectie-oordeel wordt met name het thema ‘differentiatie’ centraal gesteld, met daarvan afgeleid 

‘activerende werkvormen’. Met name secties worden aangespoord de handschoen op te pakken. De 

vmbo-afdeling vervult daarbij een voortrekkersrol: de conclusies en aanbevelingen die in de vmbo-

afdeling worden geformuleerd, worden ter inspiratie voorgelegd aan de secties. 

 

In de tweede helft van het jaar wordt samen met de initiators geformuleerd welke praktijk passend is bij 

de verschillende onderdelen van de visie en welke praktijk beslist niet. De werkbijeenkomsten dragen als 

titel ‘Kus de visie wakker.’ En als ondertitel ‘Van theorie naar praktijk.’ Tijdens een ‘organisatiedag’ vindt 

vertaling naar de secties plaats. 

 

Passend onderwijs 

Het ondersteuningsprofiel in het kader van Passend Onderwijs wordt opgesteld. Binnen school is er 

weinig affiniteit met deze landelijke maatregel. Wellicht mede hierdoor zijn veel medewerkers inhoudelijk 

niet op de hoogte van wat de operatie behelst en inhoudt en ook niet geïnteresseerd in de 

informatie(bijeenkomsten). Pas als duidelijk wordt dat de operatie – na een vertraagde aanloop – landelijk 

en dus ook bij ons door zal gaan, ontstaat belangstelling voor het onderwerp en soms ook ongerustheid 

over de omvang van het aantal kinderen met specifieke zorg dat naar de school zal komen. En over het 

vermogen van de school die groep te bedienen. Om die ongerustheid weg te nemen wordt tijdens een 

‘organisatiedag’ het onderwerp ruim geagendeerd. 

 

Externe communicatie 

Steeds nadrukkelijker worden in de richting van de eigen leerlingen en hun ouders en overige 

belangstellenden Twitter en Facebook ingezet om nieuws te verspreiden en activiteiten van de school 

onder de aandacht te brengen. Het aantal volgers groeit. 

Steeds meer producten krijgen een uiterlijk dat past bij de huisstijl, zoals rapportkaarten en 

observatieverslagen. 

 

Gesprekkencyclus  

De ‘Gesprekkencyclus’ wordt als kaderregeling SVOL-breed ingevoerd. Met de PMR wordt een 

schoolinvulling binnen deze kaderregeling afgesproken. Mondjesmaat vindt deze zijn vertaling naar de 

praktijk. Werkelijke (volledige) invoering wordt voorzien voor het schooljaar 2014-2015. 

 

Scholing 

Nog steeds vindt er veel interne scholing plaats (nieuw-benoemden, ict-gebruik, workshops door de 

eigen mensen over de zorg, digiborden en andere ict-onderwerpen) en volgen velen de scholing voor 

vakcoaches in het kader van de Opleidingsschool. Voor andere externe scholing die in het scholingsplan 

wordt aangeboden, is weinig belangstelling. 

 

Bovenschoolse ontwikkelingen 

In juni - iets later dan gepland – ligt er in de notitie ‘Op weg naar een mooi VMBO’ een voorstel voor de 

inrichting van het vmbo op de SVOL-scholen. De GMR is wederom niet enthousiast, waarmee het door 

de gemeente geëiste ‘draagvlak’ (nog) niet aanwezig is. De GMR wil eerst op een aantal punten meer 

duidelijkheid (met name financiën, locatie, gevolgen voor havo en vwo). 

 


